
                                                       PROTOKÓŁ  Nr VIII/11

z przebiegu VIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 30 maja 2011 r.

od godziny 1300 do 1520 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

• Jan Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

• Anna Jaśkiewicz – Kierownik USC,

•Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku

•Inni gości  :

• Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

• Barbara Klóska– Dyrektor DPS w Falmierowie,

•Danuta Wojciechowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o.

• Sinjab A. Thabit – dyrektor ds. lecznictwa,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny  portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

• Mariusz Gratkowski - przedstawiciel prasy Powiat Nakielski.

http://www.naszwyrzysk.pl/


•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku nr 3

Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r., 

2) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Wyrzysk na lata 2011 – 2038,

3) przyjęcia „Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wyrzysk do roku 2019”,

4) przyjęcia „aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Wyrzysk do roku 2019”,

5) podwyższenia  kapitału  zakładowego  Przedsiębiorstwa  Wodociagów  i  Kanalizacji  w 

Wyrzysku Sp. z o.o.

10. Oświadczenie  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  30  maja  2011  r.  w  sprawie  działań 

podejmowanych  przez  resort  finansów  zmierzających  do  zmniejszenia  deficytu  sektora 

finansów publicznych w najbliższych latach.

11. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie umowy dzierżawy 

nieruchomości  (Domu  Kultury)  w  Osieku  n.Not.  zawartą  pomiędzy  gminą  Wyrzysk,  a 

spółką cywilną „Pokusa” z siedzibą w Wysokiej.

     12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

         oraz odpowiedziach na te interpelacje.

     13. Interpelacje i zapytania radnych.

     14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

     15. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                                 

     16. Wolne głosy i wnioski.
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17. Zakończenie obrad. 

1. Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, tj. 

100 % ustawowego składu organu. 

3. Wybór sekretarza obrad.    

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Leszek 

Malczewski.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do porządku 

obrad  w  pkt  9  w  ppkt  5)  projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego 

Przedsiębiorstwa Wodociagów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o.o. oraz w pkt 10 Oświadczenie 

Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 30 maja 2011 r. w sprawie działań podejmowanych przez resort 

finansów zmierzających do zmniejszenia  deficytu sektora  finansów publicznych w najbliższych 

latach. W związku z powyższym dotychczasowy punkt 10 otrzymuje oznaczenie pkt 11, a pozostałe 

punkty otrzymują oznaczenie w dalszej kolejności. 

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad  wraz  ze  zgłoszonymi 

wyżej zmianami.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie w obecności 15 radnych przyjęła porządek obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze 

Rady,  a także przed sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się  z jego treścią.  W związku z 

powyższym zapytał czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.
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W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  15 radnych przyjęła  protokół  bez jego 

odczytania.

  6.  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady zapytał,  czy ktoś  z  radnych  chciałby zadać  pytania  do  przedstawionych 

materiałów?

Głos  zabrał  Radny,  Pan  Stefan  Rymer,  który  powiedział,  że  w  sprawozdaniu  jest  punkt  4  – 

przekazanie  uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk łącznie z informacją, że podpisana 

została umowa z autorem zmiany studium. Radny powiedział,  że bardzo się cieszy, że w takim 

tempie to idzie, że został wyłoniony wykonawca zmian. Jednak radnego niepokoi sprawa podjętej 

uchwały we wrześniu 2010 r. w zakresie przystąpienia do opracowania planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wyrzyska i Osieka n.Not. - na jakim etapie jest realizacja tejże uchwały?

W sprawie tych uchwał na razie nic więcej się nie dzieje – wyjaśniła Burmistrz. Dodała ponadto, że 

zmiany planu mogą się odbywać, ale w pierwszej kolejności idą zmiany studium, ponieważ plan 

musi być zgodny ze studium. Wszelkie zmiany planów idą krok później niż studium.

Następnie głos zajęła Teresa Pinkowska – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Wyrzysku, która 

odniosła się do zapisów w sprawozdaniu Burmistrza w okresie międzysesyjnym i w związku z tym 

zapytała, czy również na tym spotkaniu mówiono coś na temat odcinka drogi wojewódzkiej Osiek – 

Wyrzysk i o jej bezpieczeństwie?

Odpowiadając Burmistrz poinformowała, że konferencja ta nie była na temat stanu dróg tylko na 

temat sytuacji w Policji. Pani Burmistrz dodała, że w konferencji udział wzięli zaproszeni goście z 

Policji niemieckiej i Policji z Tatarstanu. Porównywano naszą Policję, w szczególności stan tego, co 

się dzieje w Policji Wielkopolskiej.  Komendant Wojewódzki powiedział,  że nasza Wielkopolska 

Policja jest na dobrym poziomie.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4
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7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Jako  pierwszy  głos  zajął  radny,  Pan  Roman  Łuka,  który  poinformował,  że  w  okresie 

międzysesyjnym złożył 5 interpelacji jak również kilkakrotnie interweniował wśród pracowników 

merytorycznych  w  sprawach  dotyczących  zarówno  utrzymania  czystości  i  porządku  i 

bezpieczeństwa na ulicach i chodnikach Wyrzyska. Między innymi radny interpelował w sprawie 

mostu i kładki na rzece Łobzonka przy ul. Pod Czubatką. Dodał, że zarówno most jak i kładka są 

mocno  uszkodzone  i  można  tam  zobaczyć  duże  dziury  jak  również  spróchniałe  podkłady 

drewniane.  Wszystko  to  skutkowało  wcześniejszymi  interwencjami  mieszkańców  Wyrzyska. 

Odpowiadając na prośbę mieszkańców ze względu na bezpieczeństwo dzieci  i  dorosłych radny 

poprosił Panią Burmistrz, aby na drodze dojazdowej do przedszkola w Wyrzysku na odcinku od 

cmentarza do budynku przedszkola wykonać chodnik i zamontować znak ograniczający prędkość 

pojazdów do 30 km/h. Radny powiedział, że związane jest to z tym, że przy przedszkolu jest bardzo 

mały plac manewrowy, znajduje się tam Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, w związku z 

tym ten ruch jest bardzo duży. Ponadto radny poinformował, że również interpelował w sprawie 

placu zabaw przy stawie w Wyrzysku, który niedawno został zmodernizowany i wyposażony w 

bardzo ładne urządzenia. Jednak występują tam pewne niedociągnięcia i zagrożenia, m.in. wystają 

ponad  powierzchnię  podłoża  betonowe  krawężniki,  co  według  mam  stwarza  zagrożenie 

wypadkowe wśród dzieci. Dzieci się potykają i upadają. Brakuje również ogrodzenia, a na ławkach 

najczęściej  przesiadują  osoby niepowołane,  nietrzeźwe.  Radny również  interpelował  w sprawie 

zaawansowania  prac  związanych  z  umożliwieniem  transmitowania  przez  internet  obrad  Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku.  Radny  uważa,  że  powyższe  w  obiektywny  sposób  polepszyłoby 

komunikację ze wspólnotą samorządową i na pewno sprzyjałoby rozwojowi demokracji lokalnej. 

Kolejna  interpelacja  dotyczyła  realizacji  zadania  budżetowego  dotyczącego  budowy  ul.  Pod 

Czubatką. Radny zadał Pani Burmistrz zapytania, m.in. dlaczego tak długo przebiegają procedury 

związane z rozpoczęciem tego zadania.

Jako  kolejny  głos  zabrał  Radny,  Pan  Lech  Ozimina,  który  poinformował,  że  w  okresie 

międzysesyjnym odbył kilka spotkań z absolwentami szkół średnich i wyższych oraz ze studentami. 

Między  innymi  Radny  przyprowadził  jednego  z  kolegów.  Radny  powiedział,  że  chciałby  ich 

zaktywizować  do  pracy  na  rzecz  środowiska,  do  uczestniczenia  w  wyborach  samorządowych, 

parlamentarnych,  gdyż  to  środowisko  na  ogół  mało  uczestniczy  w  tej  pracy.  Oni  informowali 

radnego  o  problemach  Wyrzyska,  radny  o  swoich.  Taka  wymiana  zdań  zdaniem  radnego  jest 

potrzebna i radny będzie to kontynuował.
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Następnie  głos  zabrał  Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski,  który  poinformował,  że  w  okresie 

międzysesyjnym zgłosił problem dotyczący ul. 1000 – lecia. Na tej ulicy był Zastępca Burmistrza z 

pracownikiem Urzędu i radny chciałby wiedzieć jakie zostały podjęte ustalenia bądź decyzje?

Ustosunkowując się do powyższego Burmistrz – M. Bratkowska powiedziała, że jeśli chodzi o ul. 

1000  -lecia  to  po  robotach  inwestycyjnych  nie  została  przywrócona  nawierzchnia,  która  jest 

zasypana piaskiem i stanowi duże utrudnienie jeśli chodzi o korzystanie z jezdni. Wykonawca musi 

jak najszybciej przywrócić nawierzchnię asfaltową. Jeśli nie to będziemy wyciągać konsekwencje z 

umowy.

Kontynuując radny Z. Piotrowski poinformował, że są posesje, do których mieszkańcy nie mogą 

wjechać. W tej chwili asfalt jest bardzo mocno połamany i radny powiedział, że nie wie kto to 

naprawi.

Burmistrz  powiedziała,  że  wykonawca  musi  przywrócić  nawierzchnię,  ponieważ  to  wynika  z 

umowy.  Po czym Pani  Burmistrz  oznajmiła,  że   po sesji  zorientuje się  dlaczego nie  zostało to 

jeszcze zrobione.

W dalszej części tego punktu porządku obrad głos zajął Radny, Pan Leonard Borowczyk, który 

podsumował  interpelację  złożoną  na  poprzedniej  sesji  dotyczącą  podjęcia  prac  związanych  z 

naprawą dróg na osiedlu  Kwiatowym w Wyrzysku.  Z  przyjemnością  powiedział,  że  większość 

rzeczy  zostało  wykonanych,  naprawionych.  Dodał,  że  w  dniu  dzisiejszym  firma  kończy  ulicę 

Modrakową i obok ulicę. Na zakończenie radny podziękował za ułatwienie życia mieszkańcom.

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że oprócz tego, że uczestniczył w 

tych  spotkaniach,  na  które  otrzymał  zaproszenie,  tzn.  spotkanie  samorządowców  w  Górce 

Klasztornej,  na  XX  -leciu  Stowarzyszeniu  Gmin  i  Powiatów  Wielkopolskich,  60  –  rocznicy 

kapłańska księdza Władysława Nawary to najważniejsze było spotkanie z Przewodniczącym Rady 

Gminy Łobżenicy dotyczące tematu poruszanego na poprzedniej sesji przez radnego Rady Powiatu 

w  Pile,  Pana  Kazimierza  Wasiaka.  W  spotkaniu  tym  uczestniczyła  również  Pani  Burmistrz. 

Przewodniczący poinformował, że wspólnie doszliśmy do pewnego konsensusu, sprawy stanęły w 

pewnym punkcie i czekamy powiedział Przewodniczący na decyzję Powiatu w tej kwestii. Jeśli 

będzie ona po naszej myśli wówczas Rada zostanie poinformowana, co do dalszych działań.
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8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos  zabrał  radny  Rady  Powiatu  w  Pile,  Pan  J.  Pikulik,  który  na  wstępie  usprawiedliwił 

nieobecność swojej koleżanki i kolegów radnych Rady Powiatu gdyż w dniu dzisiejszym odbywa 

się równocześnie Sesja Rady Gminy w Łobżenicy. W związku z tym koledzy Pan S. Jendrzejewski i 

Pan  K.  Wasiak  prosili  o  usprawiedliwienie  swojej  nieobecności.  Radny  poinformował,  że  od 

27 kwietnia br.  do dnia dzisiejszego nie odbyła się Sesja Rady Powiatu w Pile,  ale tyle  co się 

podejmuje działań,  czy przedsięwzięć na drogach powiatowych to  daje  pewne wyobrażenie,  że 

postęp prac jest i postępuje. W tym miejscu radny odniósł się do remontu drogi z Wyrzyska przez 

Glesno,  Liszkowo do Łobżenicy. Tyle w nawiązaniu do wystąpienia etatowego członka Zarządu 

Pana Stefana Piechockiego, który stwierdził, że sprawa mogłaby się oprzeć o sprawę sądową, gdyż 

konsorcjum,  które  wykonywało  obwodnicę  Wyrzyska  podpisało  umowę  użyczenia  i  mieli 

przywrócić tę drogę do stanu przed używaniem, przed rozpoczęciem inwestycji budowy obwodnicy 

Wyrzyska, ponieważ cały tranzyt łączący Łobżenicę z Wyrzyskiem odbywa się drogą powiatową. 

Dodał  ponadto,  że  w  dniu  dzisiejszym  rozmawiał  na  sesji  Rady  w  Łobżenicy  i  oznajmił,  że 

samorząd w Łobżenicy będzie lobbował we władzach, dyrekcji Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Poznaniu  o  ujęcie  budowy  obwodnicy  Łobżenicy  w  Wieloletnich  Planach  Inwestycyjnych. 

Nawiązując do inicjatywy radnego, Pana R. Łuki – powiedział, że jako Radni Rady Powiatu w Pile 

wyrażają  pełną  akceptację  i  wsparcie  w  tym  działaniu  jakie  podjął  radny  zmierzając  do 

modernizacji drogi wojewódzkiej z Wyrzyska do Osieka n.Not. i wspierając tę inicjatywę.

Następnie głos zabrał sołtys wsi Gromadno, Pan S. Wełniak, który w swojej wypowiedzi odniósł się 

do drogi z Falmierowa do Gromadna. Oznajmił, iż zwracaliśmy się z prośbą do Pana Tomczyka 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg po to, aby położyć płyty korytkowe z betonu i odprowadzić 

wodę. Wówczas Pan dyrektor Tomczyk stwierdził, że pobocza te zostaną utwardzone tzw. łupkiem, 

czy też urobkiem z asfaltu i to wystarczy. Jednak my jako rolnicy – powiedział nawozimy co jakiś 

czas te pobocza drobnym kamieniem z pól, ale to i tak nic nie daje, ponieważ rowek z tego asfaltu 

spłynął do jeziora i przy najbliższych ulewach kamienie te również stoczą się do jeziora odkrywając 

wyrwy na 15, a nawet do 30 m. Dodał, że na tym wąskim odcinku drogi zjeżdżając na pobocze nie 

ma możliwości, aby nie urwać koła. Sołtys oznajmił, że wspólnie z Panią Burmistrz zgłaszali ten 

problem do Pana Tomczyka i do dnia dzisiejszego nie ma żadnego działania.

Następnie głos zabrał radny, Pan R. Łuka, który podziękował za wsparcie jeśli chodzi o interpelację 

w  sprawie  naprawy  drogi  wojewódzkiej  i  jednocześnie  na  prośbę  mieszkańców  Polanowa  i 
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Wyrzyska za pośrednictwem radnego, Pana J. Pikulika chciałby zwrócić się do Pana Starosty, aby 

zwrócił uwagę na drogę powiatową z miejscowości Wyrzysk do Polanowa. Radny powiedział, że w 

tej chwili droga ta znajduje się w brzydkim stanie, estetycznie bardzo źle wygląda. Głównie chodzi 

o to, aby dokonać koszenia traw. W niektórych miejscach trawa ta jest koszona przez mieszkańców 

tej drogi, ale nie jest to ich obowiązek. W związku z tym radny zwrócił się z prośbą, aby do tej 

sprawy podejść poważnie.

Jako kolejna głos zajęła radna, Pani T. Pinkowska, która w imieniu mieszkańców Osieka n.Not. 

złożyła interpelację dotyczącą ul. Dworcowej. Radna stwierdziła, że jest to najbardziej zatłoczony 

odcinek  drogi  od  dworca  kolejowego  do  wyjazdu  na  drogę  wojewódzką.  Radna  oznajmiła,  że 

mieszkańcy sygnalizują, że brak jest oznakowania – ograniczenia prędkości. Dodała, że  droga ta 

dzieli część północną od części wschodniej Osieka n.Not. i jest najczęściej przekraczana, ponieważ 

chodzą dzieci do Gimnazjum i matki z dziećmi do przedszkola i muszą w jakimś miejscu przejść. 

Radna powiedziała, że zdaje sobie sprawę z tego, że jest to bardzo trudny odcinek, aby w tym 

miejscu zrobić przejście dla pieszych. Jednak jest to przejście konieczne. Wobec powyższego radna 

poddała problem pod opinię specjalistów. Przez pewien czas były pasy na drodze wojewódzkiej, 

które  jednak  nie  rozwiązywały  sprawy.  Przejście  na  drugą  stronę  Osieka  n.Not.  powinno  być 

zaakcentowane pasami dla pieszych– oznajmiła radna.

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  L.  Borowczyk,  który zwrócił  się  z  prośbą  do  radnego  Rady 

Powiatu o przekazanie Radzie Miejskiej informacji dotyczącej wyników matur w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku oraz informacji o naborze na poszczególne profile kształcenia w 

poszczególnych typach szkół, które funkcjonują. Mając powyższe na uwadze zwrócił się z prośbą o 

przedłożenie powyższej informacji na sesji Rady Miejskiej, która odbędzie się w miesiącu wrześniu 

br.

Z kolei  radny,  Pan J.  Jasik zwrócił  się z zapytaniem, jaki  charakter  będzie miała nawierzchnia 

ścieżki rowerowej w kierunku do Osieka n.Not.  i czy skrzyżowanie ścieżki z drogą wojewódzką 

będzie  ograniczało  się  tylko  do  namalowania  pasów,  czy  też  będzie  inne  zabezpieczenie 

bezpieczeństwa przejazdu przez tę ulicę?

Radny,  Pan  J.  Pikulik  oznajmił,  że  nie  będzie  się  ustosunkowywał  do  zgłoszonych  kwestii, 

ponieważ ogrom spraw jest rozległy. W związku z powyższym zwrócił się z prośbą o przesłanie do 

Zarządu Powiatu bądź Starosty wypisu z protokołu.
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O godzinie 1330 do godziny 1345 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę. 

Obrady zostały wznowione o godzinie 1345 przy stanie 14 radnych. Nieobecny Radny, Pan Piotr 

Kuna był poza salą obrad.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.,

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały tę uchwałę.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 24 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

O godz. 1347 na salę obrad przybył radny, Pan Piotr Kuna. Od tej chwili Rada pracowała przy stanie 

15 radnych.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Głos  zabrał  radny,  Pan  Lech  Ozimina,  który  odniósł  się  do  swojej  wypowiedzi  dotyczącej 

przekazania środków dla Policji. Radny powiedział, że trochę na ten temat rozmawiał i w pełni 

popiera wszystkie zmiany zaproponowane do budżetu  przez Panią Burmistrz. Jednak te 30 tys. dla 

Policji byłoby lepiej gdyby to były patrole piesze i byśmy mogli za tę kwotę opłacić. Piemiądze te, 

które damy teraz skończą się w miesiącu wrześniu, Policja wyjedzi je na naszej gminie i gminach 

ościennych, a efekty będą takie, jakie są. Nam na dzień dzisiejszy jest potrzebne to, aby Policja 

miała  wyniki  i  abyśmy  my  czuli  się  bezpieczni.  W związku  z  tym  nie  mogę  zagłosować  za 

zmianami, ponieważ jest to dla radnego sprawa bardzo ważna.

W związku brakiem dalszej  dyskusji  w przedmiotowym zakreie,  Przewodniczący przystąpił  do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciw”.

Uchwała Nr VIII/58/11 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Wyrzysk na lata 2011 – 2038, 

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.
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Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 24 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały tę uchwałę.

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos?

Głos zabrał Radny, Pan Józef Jasik, który chciałby mieć pewność, że suma nakładów rozdzielona 

na poszczególne lata stanowią łączne nakłady finansowe. Powiedział, że na posiedzeniu komisji 

uzyskaliśmy informację, że to nie musi być zgodne. W związku z tym zapytał, jeśli okres realizacji 

zadania został rozłożony na dwa lata 2011 – 2012 to wówczas w okresie tych dwóch lat powinny 

być określone nakłady łączne w rozbiciu na te poszczególne dwa lata. Dodał, że my nie wiemy 

wówczas, jaki poziom nakładów został przeznaczony na dany cel w latach poprzednich, a więc 

wstecz,  tj.  poniżej  2011  roku,  np.  Auguścin,  gdzie  suma  2011-2012  nie  daje  sumy nakładów 

ogółem, a zadanie ma być zrealizowane w ciągu dwóch lat. W związku z tym ile i jakie nakłady 

zostały poniesione do roku 2011?

Ustosunkowując  się  do  wypowiedzi  radnego,  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  rzeczywiście  jest 

problem tego rodzaju, że lata powinny być zmienione dlatego, że dokumentacja była wcześniej 

wykonana,  okres  realizacji  robót  wykonawczych  będzie  2011-2012  stąd  może  jest  ten  błąd. 

Dokumentacja  była  wykonana  wcześniej  w  roku  2010.  W  związku  z  tym  Pani  Burmistrz 

powiedziała, że w tym przypadku powinna być realizacja 2010-2012.

Jeśli chodzi o Auguścin to są 3 projekty, dwa projekty z 3 będą musiały mieć rok poprawiony na 

2010, tj. wymiana systemu grzewczego i wymiana budynku na świetlicy wiejskiej, kwotowo nic się 

nie zmieni tylko będą lata 2010-2012.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał,  czy kwoty ogółem wydatków majątkowych z załącznika nr 2 i 

załącznika nr 1 powinny się zgadzać?

Odpowiadając Burmistrz powiedziała, że na pewno nie, ponieważ w załączniku nazwanym wykaz 

przedsięwzięć to są tylko ujmowane przedsięwzięcia te, które przekraczają rok budżetowy. Dodała, 

że w pierwszej części WPF są podane wszelkie wydatki majątkowe, czyli również te jednoroczne i 

będzie kwota dużo wyższa niż w wykazie przedsięwzięć.

10



W związku z brakiem dalszej dyskusji w odniesieniu do w/cyt. projektu uchwały, Przewodniczący 

przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr VIII/59/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) przyjęcia „Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wyrzysk do roku 2019”

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 24 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr VIII/60/11 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Wyrzysk do roku 2019”.

Również  projekt  ten  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformowała,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały cytowany wyżej projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr VIII/61/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
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5) podwyższenia  kapitału  zakładowego  Przedsiębiorstwa  Wodociagów  i  Kanalizacji  w 

Wyrzysku Sp. z o.o.

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformowała,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr VIII/62/11 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

10.  Oświadczenie  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  30  maja  2011  r.  w  sprawie 

działań  podejmowanych  przez  resort  finansów  zmierzających  do  zmniejszenia  deficytu 

sektora finansów publicznych w najbliższych latach.

Przewodniczący Rady poinformował, że treść przedstawionego oświadczenia Państwo otrzymali 

wraz z wniesioną poprawką przez Komisję Finansów i Rozwoju Gospodarczego. W związku z tym 

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  do  przedstawionego  oświadczenia  ktoś  z  radnych  chciałby 

zabrać głos?

Głos zabrał Radny, Pan Leonard Borowczyk, który powiedział, że na sali siedzi wiele osób, którzy 

nie mieli w ręku tego oświadczenia ani też dostępu. W związku z tym poprosił, aby Pani Burmistrz 

bądź Pan Przewodniczący Rady podali powód sporządzenia tego oświadczenia oraz ewentualny 

wynik porozumienia, jaki nastąpił w ostatnich dniach z Ministrem Finansów, a samorządami w tej 

sprawie.

Zabierając głos Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że oświadczenie ma na celu 

wzmocnić działania Wójtów, Burmistrzów w kwestiach dyscyplinowania samorządu terytorialnego, 

co do zadłużania się, co do wysokości deficytu chodziło o regułę finansową, czyli od przyszłego 

deficyt roczny miałby wynosić tylko 4% nie więcej budżetu i w kolejnych latach zawsze o jeden 

procent  mniej  aż  do  zbilansowania  dochodów  i  wydatków.  Taki  stan  rzeczy  spowodowałby 
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niemożliwość prowadzenia inwestycji w gminach. W związku z tym zahamowałby rozwój gmin 

wręcz stwierdzono w stanowisku Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, że doszłoby 

do sytuacji, że wiele inwestycji już prowadzonych od przyszłego roku zostałoby wstrzymanych z 

tego powodu, że te inwestycje wielomilionowe z udziałem środków unijnych są kredytowane i tak 

naprawdę to  one wchodzą w ten deficyt  budżetu i  gdyby ten  deficyt  budżetu  nie  mógłby być 

zaplanowany w latach następnych w budżetach te inwestycje byłyby wstrzymane. Spowodowałoby 

to bardzo złe konsekwencje dla gmin,  bo po pierwsze zadanie niewykonane,  po drugie dotacja 

unijna mogłaby przypaść do zwrotu z odsetkami, ponieważ byłoby to niewypełnienie warunków 

umowy, a po trzecie kary od wykonawców, kontrahentów tych gmin,  bo umowy te zapewniają 

pewien rynek wykonawcom, pewne korzyści z wykonania tych umów. Dlatego taki wielki bój jeśli 

chodzi o samorządy z całego kraju wszyscy podnosimy alarm, żeby tego nie robić tym bardziej, że 

w całym deficycie jaki dotyczy Polski udział samorządów jest znikomy. W związku z tym apel ten 

ma  na  celu,  aby  nie  gnębić  tylko  samorządów,  a  te  ograniczenia  wprowadzić  we  wszystkich 

resortach  dotyczących  finansów publicznych,  a  nie  tylko  w samorządzie.  Dodała,  że  kiedy na 

posiedzeniach komisji Pani Burmistrz przedstawiała ten problem i wnioskowała o przyjęcie takiego 

oświadczenia mówiła o tym, że sprawy idą w dobrym kierunku, ponieważ mieliśmy informację, że 

Minister Rostowski skłania się ku temu, aby odstąpić od tej reguły w zamian za to, że przyspieszy 

się obowiązywanie nowego wskaźnika wynikającego z nowej ustawy finansów publicznych jeśli 

chodzi o spłaty i zadłużanie. On miał obowiązywać od roku 2014, a obowiązywałby już od 2012 

roku.  Nam  to  wprost  pasuje  –  powiedziała  Burmistrz,  ponieważ  i  tak  już  w  WPF  musimy 

wykazywać spełnianie tych warunków więc byłoby to dobre rozwiązanie. Okazuje się, że przed 

sesją Pani Burmistrza czytała ogłoszenia prasowe, z których wynika, że przerwano rozmowy ze 

stroną samorządową i dalej nie słuchano strony samorządowej i nie wiemy, co dalej z tego wyjdzie. 

Jednak oświadczenie to jest jak najbardziej aktualne i potrzebne i tak jak Stowarzyszenie Gmin i 

Powiatów  Wielkopolskich  prosiło,  aby  wszystkie  gminy  do  30  czerwca  przesłały  takie 

oświadczenia Rady Miejskiej po to, aby zbiorowo walczyć o interesy gmin i powiatów w całym 

kraju.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z tym Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem tego oświadczenia?

W wyniku głosowania oświadczenie podjęte zostało jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Oświadczenie Rady Miejskiej  stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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11. Informacja Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie umowy 

dzierżawy  nieruchomości  (Domu  Kultury)  w  Osieku  n.Not.  zawartą  pomiędzy  gminą 

Wyrzysk, a spółką cywilną „Pokusa” z siedzibą w Wysokiej.

Informację  przedstawił  Radny,  Pan  Piotr  Kuna  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej,  który 

poinformował, że umowa została zawarta w 2007 r. na okres 5 lat czyli umowa wygasa pod koniec 

sierpnia 2012 r. Łącznie przedmiotem umowy dzierżawy jest budynek „Pokusy” bo dawniej był to 

Dom Kultury w Osieku n.Not. Dzierżawa ta po podpisaniu umowy wynosiła 7.700 zł (brutto). Po 

jakimś  czasie  dzierżawca zrezygnował  z  pewnych pomieszczeń i  zmniejszyła  się  kubatura  i  w 

związku  z  tym  wartość  dzierżawy  czyli  7.004,37  zł  (brutto).  Pomieszczenia  te,  które  gmina 

odzyskała mają być przeznaczone na szatnie przy boisku sportowym, które powstało przy Pokusie. 

Przewodniczący  Komisji  dodał,  że  dzierżawca  partycypuje  w  myśl  umowy  i  ponosi  koszty 

związane  z  eksploatacją  i  utrzymaniem  całości  budynku  oraz  remontami  pomieszczeń.  W 

poprzedniej umowie było zapisane, że wszystkie koszty, jakie ponosił na remonty i tym podobne 

rzeczy  mógł  sobie  odliczyć  od  czynszu,  obecnie  nie  może  tego  robić.  Dzierżawca  podpisując 

umowę  musi  pozostawić  lokal  w  takim  stanie,  w  jakim  go  wynajął.  Wszystkie  remonty 

dzierżawionych pomieszczeń ponosi spółka,  która dzierżawi ten lokal.  Ponadto Przewodniczący 

powiedział,  że  na  posiedzeniu  komisji  zadano  pytanie,  czy  te  dyskoteki  bardzo  przeszkadzają. 

Wiadomo, że tym mieszkańcom, którzy mieszkają w bliskim sąsiedztwie na pewno nie pomagają w 

życiu.  Jednak komisja  doszła  do wniosku,  że  gdzieś  ta  młodzież  musi  się  spotykać.  Poza  tym 

nasunął się pomysł do rozważenia, aby po wygaśnięciu umowy przejąć budynek i zrobić filię Domu 

Kultury  w  Osieku  n.Not.  Pomysłów może  być  dużo,  mamy czas.  Jednak  wszystko  zależy  od 

mieszkańców Osieka n.Not. z jaką inicjatywą wystąpią do Rady i do Pani Burmistrz czy ten obiekt 

ma  być  zagospodarowany  w  inny  sposób,  czy  też  dzierżawca  będzie  chciał  dalej  wystąpić  z 

propozycją dzierżawy.

Głos  zabrał  Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski,  który  powiedział,  że  słuchając  wystąpienia 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który stwierdził, żeby podjąć decyzję został nam rok czasu. 

Zdaniem radnego jeśli mamy na ten temat dyskutować to zostało nam nie dużo więcej jak rok, 

ponieważ w miesiącu listopadzie bądź grudniu będziemy uchwalać nowy budżet i jeśli ta umowa 

miałaby być rozwiązana  w miesiącu sierpniu 2012 r. to musimy zaplanować środki, aby tę Pokusę 

doprowadzić do jakiegoś stanu.

Następnie głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który powiedział, że termin wypowiedzenia będzie 

większy niż  jeden miesiąc zatem rzeczywiście  należy się  już nad tym tematem zastanawiać.  Z 
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warunków  rozwiązania  umowy  nie  będzie  tam  żadnych  historii  związanych  z  wzajemnymi 

obciążeniami  i  rozstanie  się  będzie  się  w  drodze  przyzwoitej.  Z  wypowiedzi  kolegi  radnego 

usłyszał, że dzierżawca ponosi koszty eksploatacji całego budynku nie tylko pomieszczeń, które 

zajmuje.  Radny  powiedział,  że  pewnie  całego  budynku  nie  tylko  tych  pomieszczeń,  które 

wynajmuje. 

Radny, Pan Piotr Kuna zabierając głos przeprosił za swoje przejęzyczenie, bo na pewno chodziło o 

pomieszczenia, które dzierżawca wynajmuje. Następnie korzystając z obecności Radcy Prawnego 

powiedział,  że  tu  nie  musimy dawać żadnego wypowiedzenia  jakiegoś  miesięcznego bądź trzy 

miesięcznego wypowiedzenia, ponieważ jest to umowa zawarta na czas określony, na okres 5 lat. 

Następnie głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która powiedziała, że umowa zawarta na czas 

określony wygasa w połowie przyszłego roku. W dyskusji na posiedzeniu Komisji, Pani Burmistrz 

poddała taką myśl,  że warto byłoby zastanowić się czy przeznaczać to dalej  do dzierżawy, czy 

raczej utworzyć Dom Kultury bądź filię wyrzyskiego Domu Kultury dla środowiska Osieka n.Not., 

ponieważ Osiek n.Not. i okolice to jest 5 tys. mieszkańców to jest prawie dwa razy tyle, co gmina 

Miasteczko.  Naprawdę  warto  byłoby  aby  swój  ośrodek  życia  kulturalnego  posiadało  osieckie 

środowisko. Dawno temu kiedy ten budynek powstawał i oddano go w dzierżawę Osiek n.Not. było 

dużo  mniejszy,  budżety  też  i  oczekiwania  mieszkańców  pewnie  też.  Pani  Burmistrz  posiada 

przekonanie, że Dom Kultury w tak dużym środowisku powinien funkcjonować, ale nie koniecznie 

tak być musi. Dodała, że kiedy poszukiwaliśmy pomieszczeń na zaplecze socjalne dla boiska Pani 

Burmistrz rozmawiała z dzierżawcą i on wtedy sam poddawał pod myśl, że część tych pomieszczeń 

miał  ochotę  oddać,  ponieważ  nie  bardzo  ma  sposobność  wykorzystywać  te  pomieszczenia  z 

dodatnim wynikiem ekonomicznym, nie opłaca mu się wszystkich pomieszczeń dzierżawić i wtedy 

miał myśl,  aby te pomieszczenia oddać.  Później  może ta sytuacja ekonomiczna się poprawiła i 

dzierżawca odstąpił od tego zamysłu i nadal te pomieszczenia posiada. Gdybyśmy mieli zamysł, że 

to ma być Dom Kultury i  chcielibyśmy go po wygaśnięciu tej  umowy uskutecznić to zapewne 

jakieś środki należałoby przewidzieć, ponieważ budynek ten nie jest w dobrej kondycji. Jeśli chodzi 

o  dach  to  potrzeba  setek  tysięcy,  aby  to  dobrze  zafunkcjonowało  jak  należy,  zero  ocieplenia 

budynku, właściwego wykonania stropu i  ocieplenia dachu, wszystkie okna do wymiany,  drzwi 

zewnętrze  jak  i  schody.  Gdyby chcieć  ten  budynek porządnie  zrobić  to  potrzeba  setek  tysięcy 

złotych. Można robić to częściowo, ponieważ wszystkiego od razu nie zrobimy gdyż mamy dużo 

inwestycji zaplanowanych i będą one kosztowały miliony i są to inwestycje, na które wnioskujemy 

o  środki,  na  część  zadań  mamy  już  umowy  i  środki  i  ich  przerwać  nie  można  na  następne 
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posiadamy  możliwości  osiągnięcia  tych  środków.  Problem  ten  będzie  trzeba  bardzo  mocno 

wyważyć – powiedziała Burmistrz.

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski  oznajmił,  że  Ci  państwo,  którzy  obecnie  dzierżawią  Pokusę 

założyli tam ogrzewanie. Czy ogrzewanie to było odliczane na poczet dzierżawy?

Według wiedzy Pani Burmistrz wszelkie nakłady, które były poniesione w czasie trwania pierwszej 

umowy zostały rozliczone z czynszem i ta umowa, która obecnie obowiązuje już takich możliwości 

rozliczeń  nie  przewiduje.  Więc  te  dawne  nakłady  zostały  rozliczone  w  czasie  trwania  tamtej 

umowy, na to są protokoły w tut. Urzędzie. 

 

Następnie  głos  zajęła  Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska,  która  przyznała,  że  nakłady  będą  duże, 

ponieważ tam nie ma tynków, a jedynie cienkie płyty. Dobrze się stało bo było to uciążliwe dla 

mieszkańców  Osieka,  ale  ten  najgorszy  okres  został  przetrzymany  i  nie  stało  się  tak  jak  z 

Dzianotexem,  ponieważ  szyby  były  notorycznie  wybijane  i  wchodzono  do  obiektu  i  Panowie 

całkowicie  pozabijali  szyby płytami chroniąc z jednej  i  drugiej  strony.  Przez ten najtrudniejszy 

okres  czasu  został  przetrzymany ten  gmach.  Radna stwierdziła,  że  obiekt  będzie  przydatny na 

pewno  Osiekowi  i  okolicznym wnioskom,  ale  bardzo  dużo  nakładów  będzie  trzeba  corocznie 

ponieść.

Głos zabrał  Radny,  Pan Stefan Rymer,  który powiedział,  że nie było nam dane zapoznać się  z 

pisemną informacją dotyczącą prac Komisji Rewizyjnej w tymże przedmiocie. Radny stwierdził, że 

brakuje na dzień dzisiejszy jednego elementu – wniosku. Należało sformułować wnioski i poddać je 

pod uwagę. Jeżeli wiemy, że umowa kończy się w przyszłym roku to dla organu wykonawczego 

Rady w najbliższym czasie  powinniśmy ustalić  kierunki  w jakie  Pani  Burmistrz  ma  iść  ,  czy 

wyrażamy wolę,  aby zakończyć  tę  umowę dzierżawy i  skończyć  z   dzierżawą,  co wiąże  się  z 

odpowiednimi  konsekwencjami  finansowymi,  które  należy  zabezpieczyć  w  budżecie 

przyszłorocznym, czy też rozważać możliwość dalszej dzierżawy w całości bądź w części po to, 

aby zmininalizować koszty gminy. Stąd też Radny powiedział, że nie wie, czy tego uzupełnienia 

dokona Komisja  Rewizyjna,  czy też pani  Burmistrz  na bazie  dzisiejszej  informacji  i  dyskusji  i 

przedstawi na którymś posiedzeniu Komisji wizję, co do zagospodarowania tego obiektu, po to, 

abyśmy mogli wypowiedzieć się konkretnie.

Zabierając głos Radny, Pan Piotr Kuna wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna nie przedstawiła wniosku 
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dlatego, że Komisja miała przedstawić Wysokiej Radzie informację o umowie dzierżawy. Komisja 

nie zauważyła żadnych uchybień, a wnioski musi wyciągnąć Wysoka Rada.

Na bazie wniosków Komisji cała Rada by dyskutowała, bo byłoby  prościej – powiedział Radny, 

Pan Stefan Rymer.

12.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  w okresie  międzysesyjnym do biura Rady wpłynęło 5 

interpelacji złożonych przez Radnego, Pana R. Łukę. Na 4 z nich została udzielona odpowiedź. 

Odpowiedź na 5 interpelację Radny, Pan Roman Łuka otrzyma odpowiedź  w stosownym terminie.

13. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Lech Ozimina  zwrócił się z prośbą o wykoszenie trawy na boisku przy rzece przy 

ul.Grunwaldzkiej.  Ponadto  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  dosiania  trawy  na  trawniku  przy  ul. 

Grunwaldzkiej oraz ustawienia dwóch ławek za targowiskiem pod kasztanem.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała,  że jeśli chodzi o wykoszenie trawy to jest  to rzecz, 

którą możemy zrobić od ręki. Dodała, że w tej chwili są prowadzone tego typu prace. Jeśli chodzi o 

dosianie trawy na trawniku przy ul. Grunwaldzkiej, Pani Burmistrz oznajmiła, że wobec faktu, że 

nie długo odbędzie się przetarg na wykonanie nawierzchni i będą tam prowadzone roboty  i żal 

byłoby  teraz  dosiewać  trawę.  Wobec  tego  Pani  Burmistrz  zaproponowała  wykonać  tego  typu 

czynności po wykonaniu robót, w okresie jesieni. 

Natomiast jeśli chodzi o ustawienie ławek Pani Burmistrz powiedziała, że na ten moment nie jest 

przewidziany zakup ławek na ten teren. Dodała, że trzeba byłoby środki przesunąć z innego zadania 

albo jak z upływem czasu po wykonaniu innych zadań będą oszczędności to wtedy Pani Burmistrz 

może do tego wniosku wrócić. 

Radny, Pan Lech Ozimina – poinformował, że w tym miejscu znajduje się szkielet betonowy po 

byłej ławce. Radny zaproponował jedynie uzupełnić drewnem i nie od razu, ale w perspektywie 

czasu postawić ławki.

Radna, Pani Teresa Pinkowska – zwróciła się z prośbą, aby w okolicy Ośrodka Zdrowia przed 

wyjazdem na ul. Dworcową był postawiony znak – Ustąp pierwszeństwa przejazdu. Dodała, że tak 

zatłoczony  parking,  który  jest  przed  pawilonem  handlowym  i  każde  wycofywanie  może 

doprowadzić do wypadku. Ponadto zaproponowała oddzielić białą linią pas jezdni, po to, aby było 
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wiadomo dokąd sięga prywatna posesja i  służby porządkowe mogły egzekwować, że samochód 

został  nieprawidłowo  zaparkowany.  Zlewa  się  to  z  prywatną  posesją,  samochody  stają  przed 

pawilonem w wielkim nieładzie. 

Następnie  głos  zabrał  Radny,  Pan  Roman  Łuka, który  odczytał  treść  swojej  interpelacji: 

„nawiązując do moich wcześniejszych wystąpień oraz wniosku złożonego na posiedzeniu Komisji 

w sprawie likwidacji zaglębień istniejących w nawierzchni Placu Wojska Polskiego w Wyrzysku, 

uprzejmie proszę o podjęcie przez podległe Pani służby działań mających na celu usunięcie w/w 

zagłebień. Na skutek dużego ruchu pojazdów, w tym ciężarowych stan nawierchni Placu z roku na 

rok ulega pogorszeniu. Mieszkańcy Wyrzyska interweniują w tej sprawie od kilku lat i uważają, że 

zagłębienia i przejeżdżające samochody wywołują duże drgania, a to ma niebagatelny wpływ na 

niszczenie  ich  domów.  Po czym Radny złożył  pisemną  interpelację  na  ręce  Przewodniczącego 

Rady.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski – oznajmił, że dobiega końca rozbudowa Ośrodka Zdrowia w 

Osieku n.Not. i  korzystając z okazji,  że firma ta będzie jeszcze do końca czerwca to w ramach 

współpracy,  aby  firma  ta  uzupełniła  ubytki  w  fundamencie  przy  wejściu  do  Ośrodka  i  przy 

drzwiach. Ponadto Radny zainteresowany był, co dalej z ul. Wyrzyską w Osieku n.Not., ponieważ 

kończy się  miesiąc maj  i  nikt  tutaj  z  obecnych nie  chciałby,  aby ulicę Wyrzyską  przenieść na 

kolejny rok jako wydatki niewygasające. Jest to jedna ulica, która została zaplanowana w Osieku 

n.Not. i gdyby jeszcze nie była zrobiona to na pewno byłoby to z krzywdą dla naszej miejscowości. 

Poza tym Radny zapytał o ulicę Kwiatową, ponieważ zwrócili się do Radnego mieszkańcy z ulicy 

Kwiatowej. Radny zwrócił  się z prośbą o udzielenie odpowiedzi w tym temacie na piśmie.  Na 

zakończenie Radny powiedział,  że  byli  chętni  aby rozegrać mini turniej  wimbledona w Osieku 

n.Not. na kortach, a jak wszyscy wiemy turniej ten może się odbywać tylko na kortach trawiastych 

w związku z tym musimy jeszcze trochę poczekać.

Radny, Pan Stefan Rymer   -    zwrócił się z zapytaniem do Pani Burmistrz,  czy podjęła już, 

ewentualnie, jakie zamierza podjąć kroki w celu zlikwidowania dziury na drodze gminnej jadąc od 

Krzyżówki w kierunku Polanowa, przed Zakładami Pana Mrotka. Radny powiedział, że dziura ta 

jest na środku jezdni i w tej chwili została zasypana piaskiem i jeśli dojdzie do mijania dwóch 

pojazdów to stwarza to duże zagrożenie. Nie ma też żadnego oznakowania, które informowałoby o 

takim niebezpieczeństwie.

Ponadto Radny podziękował za załatwienie sprawy wykaszania trawników, w szczególności jadąc z 
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Piły na dużym trawniku przed mostem rzeki Łobzonki. 

Poza tym zwrócił się z prośbą o wykoszenie trawników przy ul. Kościuszki i trawników przy ul. 

Bydgoskiej idąc w kierunku mostu po lewej stronie od CPN-u. 

Radny,  Pan Józef  Jasik   -  oznajmił,  że  w miesiącu  lutym br.  składał  interpelację  w zakresie 

likwidacji fundamentów pod przyszły obiekt budowlany przy stawie pod wierzbą. W związku z tym 

Radny zapytał, na jakim etapie jest kwestia likwidacji tych fundamentów?

Zabierając głos Przewodniczący Rady powiedział, że za chwile udzieli pani Burmistrz głosu w celu 

udzielenia odpowiedzi na interpelacje. Jednocześnie poinformował,  że od następnej  sesji  będzie 

jeden punkt interpelacje, zapytania radnych i jednocześnie odpowiedzi. W dzisiejszym porządku 

zostały przyjęte  dwa punkty,  tj.  interpelacje  i  zapytania  radnych.  Odpowiedzi  na  interpelacje  i 

zapytania. W związku z tym Przewodniczący powiedział, że zmuszony był się wycofać.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację Radnego, Pana Józefa Jasika, Pani Burmistrz powiedziała, że mamy 

pozwolenie na rozbiórkę. Do tego potrzebna jest dokumentacja i to się dzieje. Także w najbliższym 

czasie fundamenty zostaną rozebrane.

Jeśli chodzi o dziurę na drodze gminnej w  Polanowie, Pani Burmistrz poinformowała Radnego, 

Pana Stefana Rymera, że w najbliższych dniach wykonawca tej drogi, ponieważ on też wykonuje 

drogę w Kosztowie, dokończenie ulicy Leśnej i na dniach postawi na terenie naszej gminy sprzęt w 

celu  wykonania  nawierzchni  asfaltowych  i  wówczas  wytnie  w  tej  drodze  odpowiednią 

powierzchnię. Pani Burmistrz dodała, że w tym miejscu doszło do załamania się całej podbudowy. 

Droga ta dawno temu była wykonana oszczędnościowym sposobem. To, co było robione w ramach 

tzw. „schetynówki” to było wykonanie tylko nakładki asfaltowej. 

W  kwestii  dotyczącej  wykaszania  traw,  Burmistrz  poinformowała,  że  sukcesywnie  trwają 

wykoszenia, po czym oznajmiła, że mamy na uwadze też te tereny, o których wspomniał Radny, 

Pan Rymer i będą na dniach wykonane.

Odnosząc się do interpelacji Pana Z. Piotrowskiego,  Pani Burmistrz powiedziała, że tamtą częścią 

zarządza Samorządowa Administracja Mieszkaniowa i Pan Chałabiś otrzyma zadanie, aby utrzymać 

obiekt we właściwej kondycji. Poinformowała, że kort tenisowy został przekazany do OSiR -u, po 
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czym dodała,  że  będziemy na bieżąco rozmawiać z  Panem K. Bartzem i  sprawa myślę  będzie 

załatwiona  jak  należy.  Poza  tym dodała,  że  jeśli  chodzi  o  kort  w  Wyrzysku  to  doskonale  go 

pielęgnują użytkownicy. Jeśli chodzi o okolice kortu, tereny zielone to jest zadanie do utrzymania 

klubu sportowego na ten cel otrzymują dotację. 

W kwestii  dotyczącej  ul.  Wyrzyskiej  w Osieku n.Not.  Pani Burmistrz poinformowała,  że  nadal 

mamy  problem  z  działką  105/5  gdzie  właścicielami  są  spadkobiercy  Pana  Strychowskiego. 

Wysyłamy korespondencję, nie reagują na nią. W związku z tym nie możemy złożyć oświadczenia 

o prawie do dysponowania gruntem, ponieważ nie mamy takiej zgody. 

Co Pani Burmistrz proponuje, aby ten problem rozwiązać, jakie jest wyjście z tej sytuacji? - zapytał 

radny, Pan Z. Piotrowski.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała,  że  nie  ma innej  możliwości,  aby uzyskać zgodę do 

dysponowania tym gruntem, by móc złożyć dokumenty do pozwolenia. Bez zgody właściciela, a w 

tym przypadku bez zgody spadkobierców mamy problem taki, że jest ta inwestycja wstrzymana.

Jeśli chodzi o interpelację Radnego, Pana Romana Łuki dotyczącą likwidacji zagłębienia na Placu 

Wojska  Polskiego,  drgania  w  ruchu,  które  powodują  uszkodzenia  budynków.  Pani  Burmistrz 

powiedziała,  że  jak  usłyszała  o  uszkodzeniu   budynków to  dokładnie  wie,  o  jakie  zagłębienie 

chodzi.  Zapewne  chodzi  o  miejsce  na  wysokości  pomnika  Jana  Pawła  II,  gdzie  kiedyś  było 

wykonywane w poprzek  jezdni  przejście  z  instalacją  elektryczną.  Jeśli  chodzi  o  więcej  miejsc 

związanych z zagłębieniami musiałaby dokonać szczegółowej analizy ile tych miejsc jest i w jakim 

zakresie. Poinformowała ponadto, że w 2010 r. były regulowane sprawy własności Placu Wojska 

Polskiego. Sprawy te nadal regulujemy, ponieważ obecnie trwa proces przejęcia tego na własność.. 

Jeśli chodzi o nakłady, które ewentualnie musielibyśmy na tym Placu i w ciągu tej drogi ponieść to 

trzeba byłoby wykonać analizę w jakim zakresie trzeba, by było te prace wykonać ile nas to będzie 

kosztowało. Jeżeli jest tych miejsc więcej, to są to nakłady znaczące dla budżetu i Pani Burmistrz 

będzie musiała je rozważyć.

Odpowiadając na interpelację Radnej, Pani T. Pinkowskiej, co do znaku – Ustąp pierwszeństwa 

przejazdu,  Pani Burmistrz  stwierdziła,  że  on tam nie  jest  potrzebny,  ponieważ każdy kierowca, 

który zdał egzamin na prawo jazdy wie, że jak chce się włączyć z drogi gminnej w powiatową, 

czyli podporządkowaną ma obowiązek ustąpić pierwszeństwa. Jeśli chodzi o ten biały pas, Pani 

Burmistrz stwierdziła, że nie jest to problemem, aby oddzielić pas drogi w ul. Pięknej od parkingu 

przy budynku, ponieważ można przez to uzyskać jakiś  element uporządkowania.  Jeśli  chodzi o 

utrudnienia związane z rozbudową Ośrodka to mieszkańcy muszą ten trud znieść. W przyszłości 
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kiedy budowa zostanie zakończona pozostałe miejsce wokół tego terenu na naszej działce będzie do 

wykorzystania na miejsca parkingowe.

 

15. Wystąpienia sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Sołtys wsi Bąkowa, Pani K Gwizdowska – odniosła się do wywozu śmieci przy świetlicy wiejskiej 

w Bąkowie. Do tej pory śmieci były wywożone dwa razy w miesiącu, od ubiegłego miesiąca śmieci 

są wywożone tylko raz w miesiącu.  Wobec powyższego Pani  sołtys  powiedziała,  że śmieci się 

spiętrzają  i  nie  mamy  co  z  nimi  zrobić.  Dodała  ponadto,  że  składaliśmy  wniosek  na  zakup 

pojemnika do plastików i do tej pory go nie mamy i w tym jednym pojemniku są wszystkie śmieci. 

Sołtys  wsi  Młotkówko,  Pan  J.  Kość  –  poinformował,  że  posiada  problem wśród  rolników.  W 

związku z przymrozkami na początku maja br. sadownicy i rolnicy zostali poszkodowani, ponieważ 

oni nie mają swoich pól pod folią, oranżerią. Są rolnicy, którzy musieli przesiewać buraki pastewne, 

kukurydzę i  był  taki  rolnik,  któremu jęczmień nie wydał  kłosa.  Dodał,  że niestety są przepisy, 

rozporządzenia,  które  robią  lepszych  i  gorszych.  Sadownicy  mogą  składać  wnioski  o 

odszkodowania, natomiast rolnicy nie. Konkretny przykład sołtys może podać ze swojej wioski. 

Ponadto powiedział, że w Młotkówku znajduje się jeden kosz na plastiki, który nie jest opróżniany.

Sołtys wsi Gromadno, Pan S. Wełniak – wystąpił z zapytaniem, kiedy równiarka wróci sprawna na 

drogi? W związku z tym, że zbliżają się żniwa sołtys stwierdził, że byłoby dobrze,  gdyby te drogi 

były już wyrównane.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o wywóz śmieci przy świetlicach, Pani 

Burmistrz powiedziała, że jak pamięta to jest możliwość wywożenia według potrzeb na zgłoszenie, 

nie  rzadziej  niż  raz  na miesiąc,  po  czym Burmistrz  dodała,  że  tę  kwestię  wyjaśni  na bieżąco. 

Ponadto Pani Burmistrz zwróciła się do sołtysów, że jeżeli widzą potrzebę częstszego wywożenia 

pojemników to należy zgłosić się do Pani Ani Kubich i wówczas będziemy rozmawiać ponownie z 

odbiorcami tych plastików. Ponadto dodała,  że rozmawiając z Panem Walaskiem – Dyrektorem 

Altvatera dowiedziała się, że oni szacują ilość pojemników według osób do publicznej zbiórki i 

liczą 700 osób na kosz. Po drugie w miejscach gdzie jedna z firm odbiera śmieci na umowy chętniej 

sami stawiają pojemniki. Jeśli natomiast jest odbiór rozbity na dwie firmy to jeden na drugiego 

patrzy kto ma pierwszy te pojemniki postawić.  Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała,  że 

jeżeli  Państwo  obserwujecie,  że  te  kosze   są  niewystarczające  to  proszę  zgłosić,  w  których 

21



miejscach i jakie kosze i będziemy dalej rozmawiać z odbiorcami, aby kosze dostawili.

Jeśli chodzi o równiarkę, Pani Burmistrz poinformowała, że przedsiębiorca do końca czerwca musi 

wykonać te usługi, a później w ciągu roku dalsze według zgłoszeń. Pani Burmistrz poinformowała, 

że najdalej w poniedziałek albo już w piątek równiarka wróci na teren gminy. Problem był w tym 

gdyż nie można było dokupić części. 

16. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Lech Ozimina -   w związku z tym, że musiał wyjść z posiedzenia Komisji kiedy 

trwała  ciekawa  sprawa  dotycząca  gościa,  który  zaszczycił  swoją  obecnością.  Radny chciał  na 

moment do tej sprawy powrócić. Powiedział, że na dzisiejszym posiedzeniu obrad jest obecna Pani 

dziennika Tygodnika Nowego,  Pani Dominika Łoboda,  która opisała  sytuację w tej  jednostce i 

wypowedź Pana Prezesa i w związku z tym apelował o nadzór ze strony Pani Burmistrz. Ponadto 

radny powiedział,  że popiera decyzję Pani Burmistrz w sprawie likwidacji  tego pojazdu i  przy 

okazji zapytał, czy wóz bojowy jakim jest samochód osobowy marki Nobira jest na wyposażeniu 

tej jednostki?

Następnie głos zabrał  Radny, Pan Roman Łuka,  który powiedział,  że przez moment chciałby 

nawiązać do interpelacji złożonej na ostatniej sesji dotyczącej pilnego remontu drogi wojewódzkiej 

Nr 194 przebiegającej przez teren naszej gminy wraz z chodnikami, które przylegają do tej drogi. 

W tym miejscu bardzo serdecznie podziękował pani Burmistrz, która wsparła radnego i ze strony 

Pani Burmistrz otrzymał dużą pomoc w tym zakresie. Po czym podziękował wszystkim osobom, 

które podpisały się pod radnego inicjatywą.

Radny, Pan Leonard Borowczyk -  oznajmił, że na zebraniu mieszkańców osiedla Nr 4 był taki 

postulat,  który  dotyczył  koszy  na  plastiki.  Rynek  na  osiedlu  Kwiatowym  jest  podzielony  po 

połowie jeśli chodzi o odbiór śmieci i w związku z tym Radny zasugerował,  aby jedna z firm 

postawiła kosz na plastiki, a druga na szkło. Miejsce, w którym można byłoby postawić kosze to 

mały placyk koło Pana Polewczyńskiego. 

Poza tym powiedział, że na posiedzeniu komisji przypomniał sprawę mieszkańców bloku przy ul. 

Bydgoskiej dotyczącego szamba. W związku z tym radny zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz o 

informację z kim ma się skontaktować, by móc tym mieszkańcom odpowiedzieć.

Jako kolejny głos zabrał  Radny, Pan Piotr Kuna,  który poinformował, że ciężko jest sprzedać 
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makulaturę, szkło, a w Wiktorówku jest firma, która to obecnie skupuje, np. za 50 kilogramowy 

worek gazet dostał 15 zł. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  zwrócił  się  do  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  z 

wnioskiem, aby rozważyć zwiększenie  bezpieczeństwa zarówno rodziców jak i  dzieci,  które  są 

przyprowadzane przez rodziców do przedszkola. Wobec powyższego Radny zwrócił się do Komisji 

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  o  rozważenie  wniosku,  aby  odbyć  wspólne  spotkanie 

dyrekcji przedszkola z rodzicami w zakresie zwiększenia tego bezpieczeństwa. Ponadto dodał, iż 

sugerowano również ustawienie znaku zakazu wjazdu pojazdów samochodowych na odcinku od 

ulicy Podgórnej do przedszkola. Radny stwierdził, że na pewno jest to sytuacja, która wymaga w 

jakiś sposób rozwiązania biorąc pod uwagę to, iż miejsca do zawracania jest tam nie dużo. Stąd 

prośba Radnego, aby Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa rozważyła ten problem.

Kolejną  sprawę  radny  skierował  do  Pana  Przewodniczącego  Rady.  Dodał,  że  wszyscy  radni 

otrzymali  pismo,  które  zostało  skierowane  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  od  państwa 

Gaitkowskich. Jest to pismo z dnia 5 kwietnia, a do Urzędu wpłynęło 2 maja br. i za chwilę będzie 

prawie miesiąc. Dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 maja sprawa ta nie była 

rozpatrywana. Radny powiedział, że nie wyobraża sobie,  aby obywatel, który kieruje pismo do 

Rady nie otrzymał odpowiedzi. W związku z tym zapytał, jakie działania podjął w tym zakresie Pan 

Przewodniczący Rady. Następnie zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz, aby w miarę odwrotnie 

ustosunkować się do pisma Pana Roberta Borowego z dnia 24 maja, a dotyczy sprawy z dnia 23 

lutego 2011 r.  Radny powiedział,  że wspólnie z Panem Przewodniczącym oczekują stosownego 

zajęcia stanowiska, ponieważ otrzymali do wiadomości to pismo.

Następnie  głos  zabrał  Radny,  Pan  Roman  Łuka,  który  oznajmił,  że  są  to  kompetencje  Pani 

Burmistrz.  Natomiast  powiedział,  że  nie  uchyla  się  od  pomocy w tym zakresie.  Podkreślił,  że 

stosownymi pracownikami merytorycznymi dysponuje Pani Burmistrz. Po raz kolejny oznajmił, że 

nie uchyla się jeszce raz od przyjęcia na siebie takich obowiązków.

Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej, który poinformował, że pismo Państwa Gaitkowskich 

skierował  do Przewodniczącego Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa.  Sprawa została 

rozpatrzona na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 23 maja br.. Ponadto dodał, że radny z tego 

terenu powiedział, że są to jakieś rozgrywki i na końcu konkluzja była jedna, że są to kompetencje 

Pani Burmistrz i służb zajmujących się porządkiem. W związku z tym Przewodniczący powiedział, 

że taką odpowiedź udzieli Panu Gaitkowskiemu w najbliższym czasie.
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Następnie głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która oznajmiła, że jeśli chodzi o 

jednostkę  OSP w Wyrzysku  to  Pani  Burmistrz  interwencji  tam nie  powinno  być  i  nie  będzie, 

ponieważ  jest to Stowarzyszenie, odrębna osoba prawna i jak się między sobą zachowują, rządzą i 

jak wykonują swoje zadania statutowe to jest ich sprawa, a nie Pani Burmistrz. Dodała ponadto, że 

Burmistrz i Rada Miejska nie posiada komeptencji nadzorczych wobec takiej jednostki. Jeśli chodzi 

o samochód Nubira to Pani Burmistrz jest wiadomo, że taki samochód istnieje. Jest to samochód 

operacyjno ratowniczy i  jako taki funkcjonować w jednostce może.  Jest  on przydatny w takich 

zdarzeniach, w których nie potrzeba dużego samochodu z wodą i z wielkim sprzętem. Są różne 

akcje nie tylko pożary,  nie tylko powodzie. Są akcje na drogach gdzie czasem wystarczy jeden 

samochód ratowniczo – gaśniczy, czy ratowniczy, a drugi jest bardzo potrzebny aby dowieźć zastęp 

ludzi. Są takie interwencje jak ratowanie zwierząt na drzewie, ale takie działania muszą być. 

Jeśli chodzi o interpelację Pana R. Łuki w sprawie inicjatywy drogi wojeówdzkiej Nr 194, Pani 

Burmistrz oznajmiła, że mnogość podpisów będzie pomocna w sprawie. Wiem powiedziała Pani 

Burmistrz od Marszałka Pana Bugajskiego, że tą sprawą się zajmują i odpowiedź w najbliższym 

czasie  będzie.  Dodała  ponadto,  że  w  dniu  jutrzejszym w Urzędzie  Miasta  i  Gminy  Wysokiej 

odbędzie  konwent  Wójtów  i  Burmistrzów,  na  który  zaproszeni  zostali  przedstawiciele 

Wielkopolskiego zarządu Dróg Wojewódzkich i będziemy dyskutować na temat stanu tych dróg i 

remontów i domagać się działań tych dróg, gdyż nie tylko u nas jest taki skandaliczny stan tej drogi, 

w Wysokiej  droga wojewódzka jest  też skandaliczna.  Pani Burmistrz powiedziała,  że będziemy 

domagać się, aby skonkretyzowali jakieś daty. Jeśli chodzi o ulicę 22 Stycznia od CPN-u przez 

Wyrzysk i do Osieka n.Not. to Pani Burmistrz powiedziała, że widziała dokument w ręku Dyrektora 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzki, w którym to droga ta była przewidziana do remontu w 

2006 r. i do dnia dzisiejszego nie znaleziono na to pieniędzy. W roku 2008 obiecano nam, że myślą 

o tym, rok 2009 i 2010 minął w międzyczasie były wysyłane od nas pisma każdego razu po dwa 

razy, askutek jest taki, jaki jest. Zmusić ich do tego nie możemy. Jeśli chodzi o to szambo przy ul. 

Bydgoskiej, Pani Burmistrz powinformowała, że budynek przy ul. Bydgoskiej jest skanalizowany. 

W związku  z  tym to  szambo  na  pewno  nie  funkcjonuje  przy  tym budynku  –  taką  informację 

posiadamy od zarządcy – powiedziała Burmistrz. Jeżeli wydobywają się nieprzyjemne zapachy z 

innego powodu, to Pani Burmistrz musi tę kwestię wyjaśnić. Z tego budynku przy ul. Bydgoskiej 

ścieki bytowe  na pewno nie są odprowadzane, jest tam kanalizacja.
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17. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15.20 Przewodniczący Rady 

zamknął VIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady       

B. Kolasińska                                                                               

insp. ds. obsługi Rady Gminy                                             (-) Ireneusz Przydział
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